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In 2024 bestaat SPV 20 jaar. Reden 
voor een feestje. In deze artikelenserie 
interviewen we personen met een rol 
van betekenis in de historie van SPV.
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De VO-raad is een vaste gesprekspartner van SPV. Ongeveer gelijktijdig 
opgericht en beide belangrijke spelers in het onderwijsveld. Regelmatig komen 
SPV, de VO-raad en de MBO-raad samen voor overleg. Henk Hagoort is sinds 
begin 2022 voorzitter van de VO-raad. De carrière van Henk speelde zich 
vooral af binnen diverse bestuurlijke functies in medialand en meer recent in 
het hbo. Sinds zijn voorzitterschap van de VO-raad zet hij zich gepassioneerd 
in voor alle onderwijsvormen. 

Na tweeëneenhalf jaar kent Henk SPV misschien nog niet door en door, maar 
hij heeft ondervonden dat SPV een belangrijke speler binnen onderwijsland 
is en een zeer kundige gesprekspartner is. “Mijn ervaringen met SPV zijn erg 
positief. De contacten over en weer verlopen in de regel soepel. We ontmoeten 
elkaar uiteraard tijdens de geplande overleggen, maar ook buiten deze formele 
overlegmomenten heb ik regelmatig contact met bijvoorbeeld Arjen Daelmans, de 
voorzitter van SPV. Onze beleidsmedewerkers hebben dezelfde ervaringen; die 
hebben nog wat intensiever contact met SPV en dat gaat altijd heel ongedwongen 
en constructief,” legt Henk uit. 

Waarom is SPV voor jou/VO-raad belangrijk? 
Henk: “Voor ons is SPV een vaste en belangrijke speler in elk overleg. De mensen 
die er werken hebben veel kennis van de praktijkgerichte vakken en weten 



alles over regelgeving, profielen en examens. Ze zijn goed 
bekend met het complexe veld van het vmbo. De grote mate 
van kennis is een steun en toeverlaat voor de VO-raad.” 
Continue blijven werken aan het verbeteren van het vmbo 
heeft ook binnen de VO-raad prioriteit. Volgens Henk zijn 
er altijd wel dingen die beter kunnen. “Het is goed dat SPV, 
met de optelsom van alle platforms, één geluid laat horen. 
SPV is in staat om alle verschillende partijen te bundelen tot 
één stem in de sector. Dat gaat goed maar ik denk dat deze 
bundeling van eensgezindheid nog krachtiger benadrukt 
mag worden,” legt Henk uit. 

Losse eindjes in het vmbo
Volgens Henk kan SPV een leidende rol nemen als het gaat 
over verbeteringen in het vmbo. “Het vmbo zou feitelijk 
meer aandacht van de politiek moeten krijgen. Er zijn nu 
nog heel veel losse eindjes die in dit onderwijs blijven 
liggen en die liggen er al heel lang, en zijn nog steeds niet 
opgepakt. Er zijn wel veel bewegingen in dit onderwijs; zo is 
een nieuwe leerweg aan de orde en willen we het liefst toe 
naar een Nieuwe Leerweg waarin GL en TL samen opgaan. 
Maar het komt nog niet écht van de grond. Dat het vmbo 
niet leidt tot een startkwalificatie blijft kwetsbaar. Het gaat 
nog te vaak mis op de overgang naar het MBO, met te veel 
vroegtijdige schoolverlaters als gevolg,” meent Henk.

Hoe zou die aandacht van de politiek er moeten uitzien? 
“Het zou goed zijn als het imago van het vmbo kan worden 
verbeterd. Indertijd heeft minister Dijkgraaf zich enorm 
ingezet voor het mbo. Hij was een echte ambassadeur van 
dit type onderwijs,” vindt Henk. Minister Dijkgraaf werkte 
aan een maatschappelijke herwaardering van het mbo. Hij 
vond het belangrijk dat het mbo net zo gewaardeerd zou 
worden als andere onderwijsvormen. Er is dankzij hem veel 
verbeterd. Volgens Henk heeft het vmbo óók van deze 
politieke ambassadeurs nodig. Politici die zich inzetten om 
leerlingen in het vmbo de beste kansen te geven en als 
volwaardige studenten die een vak leren te gaan zien. Henk: 
“Het gaat tenslotte om flinke leerlingaantallen; bijna de helft 
van alle kinderen in Nederland volgt een opleiding binnen 
het vmbo. Een omvangrijke groep!”

Docenten nog meer laten horen
“Wat ook zou kunnen helpen, is dat SPV het geluid van 
de vmbo-docenten nog méér laat horen. Wat vinden zij 
belangrijk, hoe geven zij onderwijs, waar moet een docent 
vmbo aan voldoen en hoe voelen zij het lerarentekort? 
Dat stemgeluid zou krachtiger naar voren kunnen komen 

denk ik. Ook tijdens overleggen; de stem van de docenten 
zelf zou ik graag meer aan het woord willen zien, over hun 
ervaringen en de dagelijkse praktijk,” legt Henk uit. 
Volgens Henk is het bundelen van krachten de beste 
manier om zaken voor elkaar te krijgen in het onderwijs. 
De toekomstige samenwerking met SPV is er vooral een 
van gezamenlijk afspraken maken. “Er zijn recentelijk 
afspraken gemaakt met alle partijen rondom het vmbo en 
praktijkonderwijs. We willen stevig met elkaar optrekken en 
de samenwerking, met name in het beroepsvoorbereidend 
onderwijs, zoveel mogelijk verbreden. Het zorgt voor een 
eenduidig geluid en dat is hard nodig,” aldus Henk.

Hoe verwacht jij dat SPV er over 20 jaar uitziet?
“Ik hoop dat de stichting met genoegen terugkijkt op nog 
eens 20 jaar opbouwend werk en duidelijk ziet hoe zij heeft 
bijgedragen aan de verbeteringen in het vmbo. Dat er geen 
imagocampagnes meer nodig zijn maar dat leerlingen trots 
zijn om eerst naar het vmbo en daarna naar het mbo te gaan!” 
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